



## Emil the Elephant Piggy Bank // Emil der Elefant Sparschwein



Allpa

[VIEW IN BROWSER](#)

updated 1. 12. 2023 | published 1. 12. 2023

## Summary

Let the coins roll over the trunk into the piggy bank // Lass die Münzen über den Rüssel in das Sparschwein rollen

[Toys & Games](#) > [Other Toys & Games](#)

Tags:

money    treasure    coins    elephant    bank    piggybank  
spardose    save    kinder    savemoney    sparschwein    tresor  
elefant    geschenk    geld    geburtstag    kinderzimmer  
geldschein    sparen    sparhuechse    schatz    allpa    muenzen  
ruessel    emil    pickybank

This funny piggy bank in the shape of an elephant can be printed without supports. However, it is a very large model so that enough money fits into the belly and the coins can be easily removed again.

The children can let the coins roll over the trunk into the elephant's belly, which makes depositing and saving money even more fun!

The coins are removed via a large opening at the rear feet. This can simply be opened with another coin. The inside is shaped so that the coins automatically slide to the exit and do not get stuck in the feet etc.

Dimensions: approx. 28 x 27 x 8 cm [L x H x W]

Scaling is not possible for more than -10%, otherwise the coins will no longer fit into the slot!

Therefore I've made a smaller version "Klein" (approx. 21 x 19 x 7 cm) but it is a little bit tricky to get all coins out due to the smaller hole diameter. Diagonally it fits exactly on the print bed of the MK3S

**Update:**

There is now a third version (approx. 28 x 25 x 8 cm) with a shorter trunk "Kurzer\_Ruessel" to fit the print bed of Bamboo Lab printers.

---

Dieses lustige Sparschwein in Form eines Elefanten kann ohne Supports gedruckt werden. Es ist aber ein sehr großes Modell, damit genug Geld in den Bauch passt und die Münzen auch leicht wieder entnommen werden können.

Die Kinder können die Münzen über den Rüssel in den Bauch des Elefanten rollen lassen, so macht das Einwerfen und Sparen von Geld noch mehr Spaß!

Entnommen werden die Münzen über eine große Öffnung an den hinteren Füßen. Diese kann einfach mit einer anderen Münze aufgedreht werden. Das Innere ist so geformt dass die Münzen automatisch zum Ausgang rutschen und nicht in den Füßen etc. hängen bleiben.

Abmessungen: ca. 28 x 27 x 8 cm [L x H x B]

Skalieren ist für mehr als -10% nicht möglich, sonst passen die Münzen nicht mehr in den Schlitz!

Darum habe ich eine eigene kleinere Version (ca. 21 x 19 x 7 cm) erstellt, allerdings ist es hier etwas fummiger die Münzen durch den kleineren Lochdurchmesser wieder heraus zu bekommen. Diagonal passt es so perfekt auf das Druckbett des MK3S.

**Update:**

Es gibt jetzt eine dritte Version (ca. 28 x 25 x 8 cm) mit einem kürzeren Rüssel, die auf das Druckbett der Bamboo Lab Drucker passt.

# Model files

**elefanten-spardose.stl**



**elefanten-spardose\_kurzer-ruessel.stl**



**elefanten-spardose\_verchluss.stl**



**elefanten-spardose\_klein.stl**



**elefanten-spardose\_verchluss\_klein.stl**



## License ©

This work is licensed under a  
[Creative Commons \(4.0 International License\)](#)



[Attribution-NonCommercial](#)

- ✖ | Sharing without ATTRIBUTION
- ✓ | Remix Culture allowed
- ✖ | Commercial Use
- ✖ | Free Cultural Works
- ✖ | Meets Open Definition

